

Referat fra møde i A-gruppen i Rio Mira d. 4. juni 2020

Tilstede: Birthe Damkjær-Petersen (122), Ole Kristensen (201), Helle From (189) Jørgen Lycke-Petersen (193) Karin Rasmussen (101) og Elsebeth Melgaard (214)

1. Valg af mødeleder og referent

Ole blev mødeleder og Elsebeth referent

2. Godkendelse af dagsorden

Den blev godkendt, der var enighed om at den var godt prioriteret

3. Godkendelse af referat fra mødet d. 23. januar 2020

Referatet blev godkendt

4. Gensidig orientering

Ole orienterede om, at der ikke er noget nyt fra advokaterne pga corona- situationen, han kontakter advokaterne Lissabon for at høre om status og hvad der er det næste træk. A-gruppens øvrige medlemmer får kopi af mail af den sendte mail.

Jørgen orienterede om, at Marianne Harton har meldt sig ud af Rio Miran og at Arne Øland er meldt ind. Vi siger velkommen.

Helle orienterede om, at Landskabsgruppen har holdt møde, og at den planlagte arbejdsuge i efteråret er udskudt til foråret 2021

Karin og Birthe orienterede om, Optagergruppen er ved at udarbejde en 'Håndbog for nye og gamle medlemmer'.

Elsebeth orienterede om Vandreturen i februar 2020. Det var en rigtig god tur og der er udarbejdet en evaluering, som kan bruges af andre, som ønsker at planlægge f.eks. en vandretur.

5. Formandens fremtidige rolle i A-gruppen

Ole fortæller, at han oplever sig lidt underdrejet og har bl.a. svært ved at holde fast i, hvad han har af opgaver. Dette har fået Ole til at nå frem til, at han stopper i A-gruppen.

Vi havde i forlængelse af denne tilkendegivelse fra Ole en drøftelse om den nuværende ordning, hvor alle A-gruppens medlemmer er på valg hvert år, måske skulle der være en ordning med valg forskudt, så ikke alle medlemmerne er på valg hvert år.

6. Arkivering -A gruppens behov for struktur og indhold

Karin orienterede fra den nedsatte Arkivgruppes side, at der ikke sket så meget i forhold til 'arkivering'. Der er sket indmeldinger fra flere grupper, men bl.a ikke fra A-gruppen. Vores input må på som punkt på næste A-gruppe-møde.

Vi havde videre en drøftelse om, hvad der skal foreligge af originale dokumenter og hvad der skal/kan foreligge digitalt.

Planen er, at Arkivgruppen rykker grupperne for deres forskellige input og komme med et forslag til struktur, som kan tilgodese de fremadrettede krav.

Karin foreslår, at A-gruppen tager på en arbejdsuge til Rio Mira/Odemira og andre relevante steder i Portugal for at blive klogere på en række centrale områder og opgaver af A-gruppens arbejde.

7. Holdning til Aases oplæg til årsberetning.

Der var enighed om, at Aases opgave er at beskrive 'Årets gang i Rio Mira', Ole udarbejder Rio Miras årsberetning 2019 og Jørgen udarbejder Rio Miras årsrapport

8. Organisationsdiagram

Vi havde en længere drøftelse om diagrammet og historien bag denne. Vi opsummerede med det forslag, at organisationsdiagrammet skal op i forbindelse med værdi- diskussionen og at et input her kunne være et oplæg fra Karin og Elsebeth.

9. Personaleforhold afledt af HK's skriv om Luis og José, sam revisorerne bemærkninger om de ansatte

Der var enighed om, at det er relevant med Revisionens bemærkninger om de fremsendte fakturaer/sedler fra de ansatte. Jørgen viste et pareksemlar, som ikke er fyldestgørende.

Sedlerne skal indeholde:

Navn cpr. Udført arbejde – art og omfang (timer) og Bankkonto etc

Vi havde en længere drøftelse og der var enighed om, at det skal være klart for alle, at A-gruppen har ansvaret for viceværtfunktionen, som pt varetages af Luis. Vi anså det for helt centralt, at Viceværten fortsat skal være lokalforankret og skal skabe tryghed mv på farmen, især i perioder, hvor der er ingen eller få medlemmer.

Dernæst var der enighed om, at der skal udarbejdes:

- Nye sedler for 'timelønnet ansatte uden kontrakt'

At vi skal sørge for:

Arbejdsskadeforsikringer for de ansatte

Bestyrelsesansvarsforsikring for A-gruppens medlemmer

Vi orienterer Byggegruppen og Landsskabsgruppen om de opgaver som Louis varetager pt. Det vil konkret forgå på det kommende møde mellem fysisk plan og A-gruppen

A-gruppen vil bede om opgavebeskrivelse for de øvrige ansatte fra de to andre grupper og dermed sikre den nødvendige gennemsigtighed for alle. Det er vigtigt, at vi sammen får lagt evt. konflikter ned. I forhold til Louis skal A-gruppen sørge for at der bliver en konkret samtale om arbejdsopgaver mv. med Luis – meget gerne ved hjælp af Louise. Helle taler med Louise

10. Økonomi regnskab 2019

Dette punkt er i orden fra det forrige møde, men Jørgen orienterede om, at Rio Mira betaler negativ rente fra 250.000 kr - i Fælleskassen, så spørgsmålet var, hvad skal vi gøre fremadrettet?

Konklusionen blev, at Jørgen undersøger muligheden for at oprette brugen af anden bank (også)

Tilgangen til kontoen i Portugal er problematisk pt – Jørgen arbejder på sagen

11. Næste Fællesmøde

Vi planlægger et kort Fællesmøde d. 20. juni alternativt d. 27. juni.

Det bliver en kort møde kl. 15.00 -17.00, hvor hovedpunkterne er **Godkendelse af regnskabet for 2019** og **Valg af administrationsgruppe**.

De større diskussioner og drøftelser omkring foreningen samt et par mindre vedtægtsændringer foreslår vi at gemmer til efterårsfællesmødet.

12. Kommende møder

A-gruppen aftaler en møderække i forbindelse med Fællesmødet d. 20. juni

13. Evt. Intet